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SLOVO 
starostky 
 

Vážení spoluobčané, 
právě pročítáte první číslo Hosti-
šovských novin v roce 2013. Chtěla 
bych vás všechny pozdravit a sez-
námit vás s plánem práce zastupi-
telstva obce v tomto roce. 
Jak již všichni víte, čekají nás dvě 
velké investiční akce „Zateplení 
kulturního domu“ a „Zateplení ha-
sičské zbrojnice“. Naše rozhodnutí 
provést zateplení bylo motivováno 
hlavně snížením spotřeby elektric-
ké energie v těchto budovách. 
Dalším důvodem byl špatný 
technický stav budov. Například 
původní dřevěná okna jsou již ve 
značně zchátralém stavu, také 
schodiště do kulturního domu není 
zrovna tou nejlepší vizitkou. Obě 
budovy si jistě také zaslouží po 
mnoha letech provozu nový kabát. 
Obě akce bychom nemohli usku-
tečnit bez výrazných dotací. Využili 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

jsme proto jedné z posledních 
možností zažádat o dotace z evrop-
ských fondů z Operačního progra-
mu životního prostředí. Dotace činí 
90% uznatelných výdajů tj. 
1 500 000,- Kč. Zbývajících 10% 
a neuznatelné výdaje ve výši cca 
900 000,- Kč (schodiště u KD, 
garáže hasičské zbrojnice…) budou 
hrazeny částečně z rozpočtu obce 
a částečně z úvěru od České 
spořitelny. Na poskytnutí úvěru 
bylo vypsáno výběrové řízení. Na 
stavební práce probíhá výběrové 
řízení v této době. 
V zastupitelstvu obce v současné 
době projednáváme další investici 
do kulturního domu, a to konkrét-
ně opravu parket a řešení nedosta-
tečného vytápění sálu. 
V letošním roce se nám podařilo 
získat dotaci ze Zlínského kraje ve 
výši 53 000,- Kč na nákup ochran-
ných zásahových pracovních 
prostředků pro SDH Hostišová. 
Z obecního rozpočtu přidáme další 
finanční částku v takové výši, aby 
zásahová jednotka byla plně vyba-
vena ochrannými prostředky. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Máme také zažádáno o dotaci na 
zkvalitnění automatizace knihovny 
v Hostišové z programu „Veřejné 
informační služby knihoven“. 
V současné době zatím čekáme na 
rozhodnutí o schválení nebo 
neschválení dotace. 
Zažádali jsme také o dotace z MAS 
– Partnerství Moštěnka na „Sanaci 
kaple Navštívení Panny Marie 
v Hostišové“ na odstranění vlhkos-
ti. Tuto dotaci jsme bohužel 
nezískali. Do budoucna budeme 
sledovat vyhlášení nových výzev 
a zkusíme žádost zopakovat v dal-
ších dotačních titulech. 
V tomto roce dokončíme zpraco-
vání „Komplexních pozemkových 
úprav v katastrálním území Hosti-
šová“ a „Územního plánu obce 
Hostišová“. Před schválením těchto 
důležitých dokumentů budou 
veřejná projednání s vámi – občany 
naší obce. Budete mít všichni 
možnost vyjádřit se k těmto doku-
mentům a vznést své připomínky 
a podněty.  
 

Pokračování na str. 3 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Při návštěvě v obci Neubuz srovnávali členové 
realizačního týmu pro tvorbu Programu rozvoje obce 

také to, s jakými problémy se potýkají jinde.  
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Zkrácený zápis z jednání 
ZASTUPITELSTVA OBCE 
Hostišová 
 

 
 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA 
ZASEDÁNÍ DNE 18. 12. 2012: 

 

1.  Rozpočtové opatření  Schválilo 
rozpočtové opatření č. 6/2012: 
Příjem dotace a výdaje na volbu 
prezidenta ČR v roce 2012 (1 tis. 
Kč), úklid pole na Strážné (34 tis. 
Kč), snížení rozpočtu pro Skopa-
líkovo pole (34 tis. Kč) – projektová 
dokumentace bude až v roce 2013. 

2.  Hřbitov  Schválilo dohodu o provo-
zování veřejného pohřebiště s obcí 
Mysločovice. Obec Hostišová bude 
od roku 2013 přispívat částkou 300 
Kč na jedno hrobové místo a rok. 

3.  Farnost  Schválilo příspěvek na 
opravu střechy kostela v Mysločo-
vicích ve výši 10 tis. Kč. Žádost 
farnosti o 50 tis. Kč. 

4.  Rozpočet 2013  Schválilo rozpočet 
obce Hostišová na rok 2013. 
Celkové příjmy 4.235 tis. Kč, 
celkové výdaje 4.086 tis. Kč, 
přebytek 149 tis. Kč. 

5.  Inventarizace  Určilo členy inven-
tarizační komise pro inventarizaci 
majetku a závazků obce k 31. 12. 
2012: Předseda Jana Dřímalová, 
členové Ing. Ivan Dort, Pavel 
Vyoral, Alena Pakostová, Jiří 
Zámorský. 

6.  Veřejná zakázka  Určilo členy 
komise pro otevírání obálek 
k veřejné zakázce malého rozsahu 
„Úvěr na financování akce 
Zateplení budov obce Hostišová“ 
ve složení Ing. Ivan Dort, Martina 
Mikšaníková a Marta Koppová. 

7.  Veřejná zakázka  Určilo členy 
hodnoticí komise k veřejné zakázce 
malého rozsahu „Úvěr na finan-
cování akce Zateplení budov obce 
Hostišová“ ve složení: předseda – 
Ing. Ivan Dort, místopředseda – 
Pavel Vyoral, členové: Václav 
Pospíšil, Jana Dřímalová, Radim 
Pospíšil, Renata Beňačková a Mar-
ta Koppová. 

 
 
 
 
 
 
 
 
8.  Různé  • Zlínský kraj prodloužil ob-

ci povolení k vypouštění odpadních 
vod do roku 2015. • Bude uskuteč-
něna výměna obecního vodojemu 
za kanalizaci ve vlastnictví VaK Zlín. 
Zatím se čeká na odhad ceny za 
obě stavby. • Informace k plánu 
rozvoje obce – bude složena 
komise z různých lidí v naší obci, 
kteří budou mít zájem, a pokusí se 
společně vymyslet plán, kterým se 
obec bude řídit. Komise bude 
obcházet občany a zjišťovat jejich 
názor, co by se v obci mělo změnit. 

 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA 
ZASEDÁNÍ DNE 22. 1. 2013: 

 

1.  Rozpočtové opatření  Schválilo 
rozpočtové opatření č. 1/2013: 
Příjmy + 114 tis. Kč (dotace na 
volbu prezidenta a na výkon státní 
správy), výdaje +263 tis. Kč (výdaje 
na volbu prezidenta, sanace kaple, 
nádoby na posyp), financování 
+149 tis. Kč. 

2.  Polní cesta  Zastupitelstvo vzalo na 
vědomí žádost o dotaci 10 tis. Kč 
na opravu komunikace na p.č. 
120/1 (polní cesta nad obcí kolem 
křížové cesty). Schválilo pracovní 
skupinu ve složení Radim Pospíšil, 
Pavel Vyoral a Václav Pospíšil za 
účelem terénního šetření stavu 
této komunikace. 

3.  Veřejná zakázka  Schválilo na 
základě veřejné zakázky malého 
rozsahu úvěr na financování akce 
Zateplení budov obce Hostišová od 
České spořitelny a. s. 

4.  Veřejná zakázka  Schválilo delego-
vání Marty Koppové, Pavla Vyorala 
a Ing. Ivana Dorta do hodnoticí 
komise na veřejnou zakázku 
Zateplení budov obce Hostišová. 

5.  Program rozvoje  Schválilo záměr 
zpracovat Program rozvoje obce 
Hostišová, a to vlastními silami pod 
metodickým vedením externího 

zpracovatele Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR. Schválilo meto-
dický postup zpracování včetně 
navrženého harmonogramu. 
 Schválilo zřízení realizačního týmu 
včetně navrženého personálního 
složení Marta Koppová, Pavel 
Vyoral, Ing. Ivan Dort, Ing. Martina 
Mikšaníková, Alena Pakostová, 
Mgr. Michal Mynář a Vít Zapletal. 
Uložilo starostce obce 
a) realizovat zpracování Progra-

mu rozvoje obce Hostišová, 
b) projednávat průběžné výstupy 

s realizačním týmem, 
c) informovat veřejnost, 
d) projednávat postup prací 

s orgány obce dle schválené-
ho harmonogramu. 

6.  Encyklopedie ČR  Neschválilo zápis 
obce a objednávku publikací Ency-
klopedie ČR – města a obce. 

 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA 
ZASEDÁNÍ DNE 2. 4. 2013: 

 

1. Rozpočtový výhled  Schválilo 
rozpočtový výhled na roky 2014 – 
2017. 

2.  Dotace  Schválilo smlouvu o pos-
kytnutí účelové neinvestiční dotace 
z rozpočtu Zlínského kraje na 
vybavení jednotky SDH (53 tis. Kč). 

3. Technický dozor  Schválilo man-
dátní smlouvy na výkon funkce 
technického dozoru investora 
a koordinátora BOZP na zateplení 
KD a zbrojnice. 

4. Bábinky  Schválilo smlouvu o vzá-
jemné spolupráci se souborem 
Bábinky 

5. Stočné  Schválilo smlouvu o posky-
tování podkladů pro výběr stočné-
ho s Moravskou vodárenskou, a. s.  

6. Pracovník  Schválilo vytvoření pra-
covního místa na úklid a údržbu 
obce. 

7. Audit  Pověřilo starostku obce 
a účetní kontrolou cestovních 
dokladů za rok 2012 a doplacení 
stravného u pracovních cest 
trvajících 5-12 hodin do 30. 4.2013. 

 

Plná znění usnesení a zápisů 
z jednání zastupitelstva jsou 

k nahlédnutí na OÚ a na webu 
obce www.hostisova.cz. 

Zkrácené zápisy z jednání 

ZASTUPITELSTVA OBCE 
Hostišová 
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Konečnou podobu těchto dvou 
důležitých dokumentů budete tedy 
dotvářet i vy.  
O projednávání budete včas infor-
mováni vyhlášením místním rozhla-
sem, zveřejněním ve vývěskách obce 
a na webových stránkách obce, 
popřípadě i prostřednictvím Hosti-
šovských novin. Úvodní jednání ke 
komplexním pozemkovým úpravám 
se uskuteční v pondělí 15. dubna 
v 15.00 hodin v sále kulturního do-     
hhhh 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
mu v Hostišové. 
Posledním zpracovávaným doku-
mentem je strategický plán obce, 
který jsme nazvali „Program 
rozvoje obce Hostišová“. Tomuto 
dokumentu věnuji zvláštní článek, 
který najdete v tomto čísle Hosti-
šovských novin. 
Na závěr vám přeji příjemné jarní 
počasí, a aby sluníčko zazářilo i ve 
vašich tvářích. 

Vaše starostka Marta Koppová 
 
 

 

 

 
 

 

 

Pokračování ze str. 1 

HOSPODAŘENÍ 
obce Hostišová v roce 2012 
 

Statistika 

OBYVATEL 
2012 
 

Počet obyvatel k 1. 1. 2012 482 

- z toho cizinci 6 

Narození 5 

Zemřelí 3 

Přistěhovaní 9 

Odstěhovaní 6 

Stěhování v obci 5 

Počet obyvatel k 31. 12. 2012 487 

- z toho cizinci 6 
 

Počet dětí do 15 let 93 

Průměrný věk 37 

Podíl mužů/žen v % 52/48 

rozpočet skutečnost mateřská škola 254 000 246 710 

Daňové příjmy 3 387 000 3 461 282 základní školy 267 000 264 969 

 - z toho výnosy daní 3 100 000 3 174 833 divadlo 4 000 610 

místní poplatky 237 000 233 290 knihovna 38 000 34 005 

 správní poplatky 16 000 19 470 kaple, Klub vojen.historie 11 000 10 160 

odvody VHP 34 000 33 688 střecha kostela Mysloč. 10 000 10 000 

Nedaňové příjmy 108 000 96 062 rozhlas 17 000 16 788 

 - z toho nájem pozemků 8 000 11 130 kulturní akce 40 000 36 404 

MND - průzkum. území 27 000 26 506 sportovní areál 4 000 2 874 

nájem KD 28 000 22 910 veřejné osvětlení 203 000 200 844 

služby a prodej zboží 13 000 9 428 hřbitov Mysločovice (část) 1 000 557 

věcná břemena 12 000 8 000 územní rozvoj 13 000 11 945 

odměny EKOKOM 17 000 16 539 nakládání s odpady 380 000 345 527 

ostatní nedaň. Příjmy 3 000 1 549 péče o vzhled obce 41 000 39 021 

Kapitálové příjmy 128 000 0 SDH 9 000 6 676 

 -  příspěvky Skopalíkovo pole 128 000 0 zastupitelstvo obce 660 000 640 884 

Přijaté transfery 135 000 135 053 volby do zastupit. kraje 24 000 22 700 

 - volby 24 000 23 761 místní správa 651 000 631 673 

 - dotace na výkon státní správy 95 000 95 100      v tom: el. + voda 100 000 99 387 

 - převod fondu - SFRB 16 000 16 192 platby daní 41 000 17 100 

Příjmy celkem 3 758 000 3 692 397 převod fondu SFRB 16 000 16 192 

ostatní běžné výdaje 4 000 827 

rozpočet skutečnost Kapitálové výdaje 982 000 945 019 

Financování 0 -116 984  - z toho silnice (Strážná) 724 000 722 846 

územní plán 84 000 84 000 

rozpočet skutečnost Nedbálkovo 46 000 9 600 

Běžné výdaje 2 776 000 2 630 394 zateplení zbrojnice 6 000 6 000 

 - z toho deratizace obce 17 000 16 572 zateplení KD 6 000 6 000 

údržba silnic 30 000 16 632 odkup pozemku pod KD 88 000 88 200 

dopravní obslužnost 33 000 33 320 hřbitov Mysločovice (část) 28 000 28 373 

odpadní vody 8 000 7 404 Výdaje celkem 3 758 000 3 575 413 
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Zkrácený zápis z jednání 
ZASTUPITELSTVA OBCE 
Hostišová 
 

Od dubna 2011 Ministerstvo pro 

místní rozvoj uskutečňuje za finanční 

podpory evropských fondů projekt 

„Elektronická metodická podpora 

tvorby rozvojových dokumentů obcí“. 

Naší obci se podařilo zařadit do 

tohoto pilotního programu. Jsme 

jedna z 25 obcí z celé ČR, která tak má 

příležitost zpracovat „Program rozvoje 

obce“ pod úzkým metodickým vede-

ním Ministerstva pro místní rozvoj. 

Zároveň máme možnost svými 

náměty ovlivnit výslednou podobu 

metodiky. Již po prvních zkušenostech 

je nám jasné, že sami bychom Prog-

ram rozvoje obce zpracovat nezvládli. 

Na to, aby nám program zpracovala 

odborná firma, nám chybí finance, 

a na to, abychom ho zpracovali 

vlastními silami, nám chybí odborné 

personální kapacity a znalosti. 

Za účelem zpracování Programu 

rozvoje obce vznikl realizační tým, 

který tvoří: Mgr. Michal Mynář, Vít 

Zapletal, Alena Pakostová, Martina 

Mikšaníková, Ing. Ivan Dort, Pavel 

Vyoral a Marta Koppová. Metodickou 

pomoc nám poskytuje Ing. Stanislav 

Losert.  

Projekt se člení na tři základní části: 

1. Analytická část 

2. Návrhová část 

3. Realizační část 
 

ANALYTICKÁ ČÁST  

Zpracováváme ji v současné době. 

Jak už napovídá název, analyzujeme 

(rozebíráme a vyhodnocujeme) sou-

časný stav obce. 

•••• Vyhodnocujeme vazby na další 

koncepční dokumenty (ÚAP Zlín, 

Zásady územního rozvoje 

Zlínského kraje, územní plán 

Hostišová…) 

•••• Provádíme srovnání se stejně 

velkými obcemi ve Zlínském kraji. 

Některé z nich  jsme  za  tím úče- 

••••  

••••  

••••  

••••  

••••  

lem navštívili. Získané informace 

jsou poučné. 

•••• Uskutečnili jsme dotazníkovou 

anketu, které se mnozí z vás 

zúčastnili. Chtěla bych vám 

poděkovat za čas, který jste jí 

věnovali. Výsledky dotazníkové 

ankety jsou velmi zajímavé a pří-

nosné. Vaše názory vyhodnotíme 

a zahrneme do konečné fáze 

programu rozvoje obce. 
 

Závěr analytické části bude tvořit 

vyhodnocení silných a slabých stránek 

obce, příležitostí vedoucích k dosažení 

cílů a ohrožení komplikující dosažení 

vytčených cílů. Po zpracování analytic-

ké části uskutečníme setkání s občany, 

kde vás seznámíme s výsledky dosa-

vadní práce. 
 

NÁVRHOVÁ ČÁST  

Bude zpracována v dubnu 2013. 

V návrhové části na základě provedení 

analýzy a setkání s občany zformulu-

jeme žádoucí budoucí stav obce.  

Návrhová část bude obsahovat vize 

a cíle: 

• Strategická vize – představuje 

dlouhodobý obraz o budoucnosti 

obce, o tom, jak se bude obec 

měnit a zlepšovat. Určí priority 

obce. Časový horizont vize bude 16 

let. Strategickým cílem může být 

např. že obec bude mít za 16 let 

opraveny všechny místní ko-

munikace. 

• Programové cíle – představují 

střednědobý časový horizont 4 – 8 

let. Na příkladu místních komu-

nikací to znamená, že v kratším 4-

letém programu pak bude, že obec 

během těchto 4 let opraví čtvrtinu 

místních komunikací v obci. 
 

Součástí návrhové části bude i odhad 

nákladů na realizaci a možné zdroje 

financování (rozpočet, dotace). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

REALIZAČNÍ ČÁST   

Bude zpracována v květnu 2013. 

Realizační část bude tvořit návrh, jak 

zajistit naplňování Programu rozvoje 

obce, popis kroků pro nejbližší období 

a způsob využívání dokumentu při 

tvorbě rozpočtu. V realizační části 

bude již konkrétní soupis a charakter-

ristika investičních a neinvestičních 

akcí současně s konkrétním návrhem 

zdrojů financování. Na příkladu míst-

ních komunikací to znamená, že v sou-

pisu bude uvedeno priorita 1. oprava 

místní komunikace horní konec v hod-

notě 800 000,- Kč financováno z roz-

počtu obce. Priorita 2. zpevnění místní 

komunikace Pasíčky v hodnotě 

1 500 000,- Kč možnost financování 

z dotačního titulu toho a toho ve výši 

70% a 30% z rozpočtu obce.                 » 

PROGRAM ROZVOJE 
o b c e  H o s t i š o v á  
 

Projekt Elektronická 

metodická podpora 

tvory rozvojových 

dokumentů obcí 
 

� Projekt je řešen v období od 

dubna 2011 do března 2014. 

Zároveň probíhá výběrové řízení 

na dodavatele webové aplikace, 

která umožní tvorbu rozvojových 

dokumentů v on-line režimu. 

� Pilotní regiony projektu jsou 

kraje Liberecký, Pardubický a Zlín-

ský. 

� Do činnosti realizačního týmu 

projektu jsou zapojeni i pracovníci 

krajských úřadů uvedených pilot-

ních krajů. Jejich úkolem je zabez-

pečit ověřování výstupů projektu 

na úrovni obcí a následně podpo-

řit aplikaci výsledků projektu na 

území celého kraje. Ve druhé 

polovině roku 2013 se počítá se 

spoluprací všech krajů tak, aby 

bylo možné na počátku roku 2014 

zavádět výsledky projektu po 

celém území ČR. 

Zdroj: MMR ČR 
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docela dobré 

ne moc dobré 

špatné 

velmi dobré 
nedovedu posoudit 

Na závěr bych ráda shrnula několika 
větami, co je tedy vlastně Program 
rozvoje obce a k čemu slouží: 
 

Program rozvoje obce Hostišová 
zhodnotí současný stav obce, na 
základě tohoto vyhodnocení určí 
další vývoj obce. Po projednání 
s občany stanoví priority obce 
a určí časový harmonogram reali-
zace jednotlivých akcí v závislosti 
na finančních možnostech obce, 
popř. v závislosti na dotačních 
titulech. 

 

Program rozvoje obce bude důležitým 
zdrojem informací pro budoucí 
zastupitelstva obce a zajistí plynulou 
práci obecního zastupitelstva bez 
povolebních časových prodlev. Pro-
gram zastupitelstvu v podstatě řekne, 
co má dělat, kolik to bude stát a z ja-
kých zdrojů je možné akci financovat. 
 

Program rozvoje obce bude živým 
dokumentem, který se bude stále 
vyvíjet a upravovat. 

Vaše starostka Marta Koppová 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Začátkem letošního roku proběhlo 
dotazníkové šetření mezi obyvateli 
obce, které mělo za cíl zjistit názor na 
život v obci. Výstup z tohoto šetření 
bude podkladem pro zpracování 
dokumentu Program rozvoje obce 
Hostišová (viz předchozí článek). Svůj 
názor vyjádřilo celkem 174 občanů, 
z toho 24 pomocí internetu. 
Na otázku „Jak se Vám v obci žije?“ 
odpovědělo 63 % respondentů velmi 
dobře nebo spíše dobře. Osmi 
procentům se žije spíše špatně nebo 
velmi špatně a odpověď ani dobře ani 
špatně zvolilo 29 % občanů. Na obci se 
občanům jednoznačně nejvíce líbí 
blízkost přírody, dále pak klidný život 
a blízkost krajského města. Naopak 
nelíbí se jim nepořádek v obci, špatné 
vztahy mezi lidmi a nezájem lidí 
o obec. Otázku zajištění předškolní 
výchovy nedovede posoudit 72 % 
odpovídajících, 18 % respondentů je 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
spokojeno, 10 % nespokojeno.   
Služby, které chybějí v obci – nejčastější 
odpovědi:  
- kultura (vyžití mladší generace, 

kroužky a využití volného času pro 
děti, zábavy, využití KD, letní kino) 13 

- úklid a údržba obce (pracovník na 
úklid, zimní údržba) 11 

- lékař či jeho dostupnost 10 
- lepší obchod, masna, pekařství 10 
- sportovní vyžití (sportovní centrum, 

hřiště, posilovna) 8 
Šesti respondentům chybí kvalitní 
internet, pět dalších postrádá MŠ nebo 
ZŠ. Po čtyřech odpovědích má chybějící 
plyn v obci a také hezké pohostinství – 
restaurace. Respondenti jsou nejvíce 
spokojeni s bydlením a životním pro-
středím. Nespokojení vyjádřili nejvíce 
v otázce péče obce o své prostředí, roz-
voje obce a podmínkách pro podnikání. 
Dostatek příležitostí ke vzájemným 
kontaktům shledává 49 % obyvatel 
(odpovědi rozhodně ano a spíše ano), 
opačný názor má 37 % odpovídajících 
(spíše ne a rozhodně ne). 14 % nedo-
vede tuto otázku posoudit.  
Webové stránky obce navštěvuje 
pravidelně 11 % občanů, 37 % občas 
(cca 1x za měsíc). 20 % občanů 
nesleduje dění v obci na webu vůbec, 
32 % nemá internet. 
S obsahem Hostišovských novin je 73 % 
respondentů rozhodně spokojeno nebo 
spíše spokojeno. 21 % vyjádřilo 
nespokojenost, 6% noviny nečte. 
K rozvoji obce je ochotno osobně 
přispět 104 obyvatel. Spíše ne či 
rozhodně ne označilo 27 lidí a 45 
nedovede tuto otázku posoudit. 
V otázce růstu obce zvolilo nejvíce 
odpovídajících možnost „obec by měla 
zůstat stejně velká“ (35 %) a „obec by se 
měla postupně rozrůstat přibližně na 
500-600 obyvatel“ (31 %). 
Dotazník odevzdalo 85 mužů a 88 žen, 
nejčastěji ve věkové kategorii 30-49 let 
a také 50-64 let. 58 % z nich žije v obci 
od narození. 43 % odpovídajících bydlí 
v domácnosti s dětmi do 18 let. 
Podrobné výsledky si můžete pro-
hlédnout na webových stránkách obce 
www.hostisova.cz v sekci Program 
rozvoje obce nebo v listinné podobě na 
OÚ, v knihovně a v hospodě. 
 

Martina Mikšaníková 

JAK TO VIDÍ OBČANÉ 
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Zkrácený zápis  
 
První sobotu v únoru do naší vesničky 
opět vyrazil masopustní průvod 
s medvědem. Počasí nám přálo, v půl 
dvanácté jsme mysleli, že vyrazí pouze 
dvě reportérky se slečnou s kytarou, 
ale ve dvanáct už dorazili VIP účastníci 
všech skupin věkových i etnických. 
 Pat a Mat, skupina romských žen 
s dětmi, myslivec, kašpárek, hudební 
doprovod zajišťoval nejen Leoš Mareš, 
ale i kytarista skupiny KISS, žena 
v domácnosti, dokonce i neiden-
tifikovatelný zahraniční účastník 
a bohužel se k nám přidala i dvojice 
amnestovaných, kteří byli pod 
dohledem místní Policie. Nálada byla 
bezvadná, v každém domě bylo 
nachystané pohoštění  a dostatek 
kkkk 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
tekutin různých druhů. Hostišovjáci 
měli možnost využít přenosný mobilní 
telefon,  kterým se mohli spojit 
„přímo s Hradem"  a vyjádřit své 
požadavky. Naši občané jsou ale 
spokojení, nikomu nic nechybí, což 
nás velice mile překvapilo. Děkujeme 
všem, kteří si udělali čas a sobotní den  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
věnovali dětem, protože peníze, které 
se vybraly, budou použité pro děti. 
Děkujeme za peněžní příspěvky 
a za výpěstky od občanů, hromadné 
ochutnávání bude na dalším koštování 
slivovice.  

Renata Beňačková 

 

Sbírky pro  
Diakonii Broumov 

 ubytování, pracovní uplatnění i mate-
riální pomoc bude poskytnuta všem, 
kteří o to požádají. To však můžeme 
zajistit jen díky vám, kteří nám 
zorganizujete sbírky ošacení, a proto 
budeme rádi, pokud nám zachováte 
přízeň i v dalších letech. 
Bohužel sběrem použitého ošacení se 
začaly zabývat i komerční firmy, které 
sice deklarují také humanitární pomoc, 
ale ne vždy je to pravda. Některé 
vyhlašují sbírky v ulicích měst, ale 
bohužel přecení své možnosti a věci 
nestačí sesbírat, ty pak leží v ulicích. 
Toto vysvětlení podáváme proto, 
jelikož po celý rok řešíme stížnosti 
z měst a obcí na organizaci sbírek, 
které jsme však nepořádali, ale občané 
si nás často s těmito akcemi spojují. 
Pracujeme na tom, aby sbírky, které 
pořádá Diakonie Broumov, byly 
jednoznačně identifikovatelné a naše 
idea POMOC POTŘEBNÝM byla to 
hlavní, co vás i nás spojuje.  
V loňském vánočním čase jsme díky 

vám,   dárcům,   mohli  společně  s  Če- 

VODĚNÍ  
MEDVĚDA 

Při roční bilanci naší činnosti nám 
dovolte co nejsrdečněji poděkovat za 
celoroční spolupráci a vyjádřit velký 
dík, jelikož bez obětavých pracovníků 
a občanů, kteří nám darují věci, 
bychom naši činnost nemohli vyko-
návat. 
Zorganizováním sbírky ošacení, bot 
a dalších věcí jste pomohli nejen 
životnímu prostředí, ale hlavně lidem, 
kteří materiální pomoc potřebují 
a jsou za ni nesmírně vděčni. 
 V loňském roce jsme poskytli azylové 
ubytování 85 lidem z okraje společ-
nosti a dali jim i možnost pracovního 
uplatnění. Ve spolupráci se sociálními 
odbory v celé ČR a v našich výdejních 
střediscích jsme poskytli 1 550 tun 
materiální pomoci.  
Dovolujeme si vás informovat o tom, 
že nám v loňském roce skončily 
dotace na sociální služby, ale my 
i nadále budeme sociální pomoc 
lidem z okraje společnosti poskyto-
vat. Nebudou to služby registrované 
ze zákona o sociálních službách, ale 
uby 

ským rozhlasem udělat radost dětem 
v dětských domovech, kam jsme 
darovali hračky, které jsme dostali 
právě od vás. 
Věříme, že naše spolupráce bude 
i v tomto roce pokračovat. 
PhDr. Vítězlav Králík, ředitel Diakonie 

Broumov 

Mgr. Lenka Wienerová, ředitelka 

sociálních služeb 

(redakčně zkráceno a upraveno) 
 

�   Letošní karneval se opět těšil  

hojné účasti a o nápadité masky 

také nebyla nouze. 
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Je tomu už více let, co p. J. Pala vedl 

několik družstev mladých hasičů na 

Hostišové.  Je škoda, že tato činnost 

byla na několik dlouhých let přeru-

šena a s tím skončila jedna z největ-

ších aktivit v obci zaměřená na děti. 

Naštěstí letos se jeho nejodhodlanější 

svěřenkyně Kristýna Konečná, Zdenka 

Plšková a Lucka Kovářová rozhodly 

s touto situací něco udělat. Dorostly 

do věku, kdy se po absolvování škole-

ní a zkoušek, můžou samy věnovat 

dětem. 

  

P. Zapletal s J. Zámorským nachystali 

mašinu (čerpadlo), J. Pala zajistil 

redukční ventily a přispěl důležitými 

radami, V. a M. Kovářovi zajistili 

technické a materiální zabezpečení 

a loňské prázdniny začala dvakrát 

týdně za kulturním domem vyřvávat 

hasičská mašina.  

 Začátky nebyly jednoduché. Všechno 

se muselo opakovaně ukazovat a tré-

nink probíhal formou hry, aby se děti 

bavily a abychom v nich probudili 

hasičského ducha. 

Při prvních trénincích začí-

nala taky kolabovat technika, 

která nebyla roky používána.  

Díky obrovské snaze 

a nadšení mohli všichni na 

Hostišovské hasičské soutěži 

ukázat, co už umí.   

Tady bych chtěl poděkovat 

všem, kteří se podíleli na 

činnosti mladých hasičů.  

 

 

 

Taky rodičům za trpělivost a spon-

zorům: M. Veneny, R. Dřímal, J. Palo-

vá, l. Vojáček, K. Hořčica, P. Dovrtěl, V. 

Zapletal, L. Mašek, V. Kovář za 

finanční podporu, za kterou jsme 

pořídili jednu sadu hadic. Ty staré se 

začaly rozpadat hned při prvním 

tréninku. Letos bychom rádi pořídili 

i druhou sadu hadic, aby mělo každé 

družstvo svoji, a alespoň 7 ks 

bezpečnostních helem pro děcka, což 

představuje finanční částku 17 000 Kč. 

Zahájení letošní sezony začalo 1. 

března, kdy se začalo jez-

dit s dětmi do tělocvičny 

v Mysločovicích, kde se učí 

vázat uzly, utužují si 

kondičku a probírají zákla-

dy zdravovědy. 

V létě bychom rádi vyrazili 

na výlet - na Hasičský 

útvar do Zlína a na soutěže 

v okolí. 

Upozornění pro rodiče 

dětí: každé cvičící dítě má 

registrační kartičku, na základě které 

je celoročně při každé hasičské 

činnosti pojištěn u dvou pojišťoven 

proti úrazu.  

Ještě jednou tedy děkuji všem, kteří 

se podílejí na výcviku, sponzoringu 

a jiných aktivitách kolem našich 

mladých hasičů.  Samozřejmě i našim 

malým svěřencům a doufám, že je 

tento sport bude bavit i nadále, vždyť 

hostišovští hasiči bývali jedni 

z nejlepších v okolí. 

Václav Kovář 

     

    

 

 

MLADÍ HASIČI LEDNOVÉ 

BRUSLENÍ 
I lednové bruslení se vydařilo. Mám 

takový dojem, že dvakrát za zimu 

jsme ještě led neměli. Je to 

samozřejmě otázka přírody, ale i lidí, 

kteří se o led starají. Mrzí mne ale, že 

bruslit mnoho lidí nechodí. První dny 

je to dobré, ale postupně zájem 

upadá. Nebýt těch starých věrných, 

tak bych do toho už příští zimu nešel. 

Ale kvůli nim budu asi muset. Vždyť 

veřejné bruslení na zimáku ve Zlíně 

pro tři lidi i s projetým benzínem stojí 

200 Kč. A to se bruslí pouze 1,5 

hodiny a bez hokejek. A tolik srandy 

se u toho jak u nás neužije. Vy, co 

máte rádi pohyb, tak se nad tím 

prosím zamyslete. I přes tyto 

okolnosti se podařilo odehrát zápasy 

mezi „horní“ - „dolní“ 2:0 na zápasy, 

skóre 14:9, a mezi „staří“ – „mladí“ 

2:1 na zápasy, skóre 20:15. 

Občerstvení nám opět zajistili stejní 

místní občané jako vždy, v čele 

s Josefem Vojáčkem, který daroval 

půllitr slivovice.  

Takže příští zimu nashle a snad ve 

větším počtu. 

František Vlček 

 

Konečně! 

Velká gratulace Rosťovi Vlachovi 

a jeho hokejové družině k zisku 

prezidentského poháru a postupu do 

finále extraligy. Konečně jsme se 

toho my všichni, co jezdíme 

pravidelně z Hostišové do Zlína na 

hokej, dočkali. Po dlouhých osmi 

letech nám již medaile neunikne. 

Držíme palce! Ať se, Rosťo, daří, 

vždyť jsi taky skoro Hostišovják.  

Jedna víra, jeden tým, jeden cíl.  

František Vlček 
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Minulý rok v květnu byl odehrán 1. ročník 

fotbalového utkání mezi „horňákem“ 

a „dolňákem“. Účast byla veliká, a proto 

jsme se rozhodli v této tradici pokračovat 

každý rok. Termín 2. ročníku je stanoven 

na státní svátek 8. 5. 2013. Sraz účastníků 

je v 13:30 hodin na hřišti, ostrý začátek 

bude ve 14 hodin.  

Startovné na osobu bude činit 100 Kč. 

Zaplacení startovného je nejpozději do 30. 

dubna v hospůdce U Nás. Sponzorské dary 

jsou vítány. Bohaté občerstvení bude 

zajištěno pro hosty a sponzory přímo 

u hrací plochy. Prosím, je nutno dodržet 

termín odevzdání startovného, abychom 

mohli na základě počtu účastníků stanovit 

hrací plán.  

Spoléhám na pomoc dobrovolníků při 

zajištění této sportovní akce. K tomu patří 

i úklid přímo na hřišti a v jeho okolí, 

včetně opravy sítí na brankách, které 

zničili neznámí vandalové. Bohužel, obraz 

dnešní doby! 

Doufám, že se nás v květnu sejde na této 

akci co nejvíce. Ať má naše aktivita smysl.  

František Vlček 

 

NEJSME VLASTIZRÁDCI 
 

Chci poděkovat všem 105-ti občanům Hostišové, kteří volili ve 2. kole 

prezidentských voleb pana Karla Schwarzenberga. Naštěstí nedali na 

lživou a hulvátskou kampaň Zemanova volebního týmu a bulváru Blesk 

a hodili svůj hlas slušnému a charakternímu člověku panu Karlu 

Schwarzenbergovi. 

Nás 2 241 171 občanů v celé České republice, kteří volili pana knížete, se 

nemáme za co stydět. Spíše naopak.  

Vždyť jsem na internetu četl, jak nás titulují voliči Zemana, a bylo mi 

z toho na „blití“. Byli jsme pro tyto lidi, kteří si nevidí ani na špičku svého 

červeného závistivého nosu, jen sudeťáci, vlastizrádci a fašisti. Dokonce 

nás vyhazovali z republiky. Prostě absolutní hnus. 

Tyto volby nebyly o politice, ale o slušnosti. Bohužel vyhrál hulvát 

a narcista, který dokázal přesvědčit malého českého člověka. Nejvíce 

mne udivuje, že Zemana volili i ti občané, kteří nenávidí Klause. Vždyť 

Miloš je pokračovatelem Klausova arogantního stylu. Akorát, že 

v růžovém hábitu.  

Celá moje rodina volila pana knížete. A vůbec si jako vlastizrádci 

nepřipadáme. Vedeme své syny k lásce k vlasti vice, než kdejaký 

zemanovský volič. Podle volebních průzkumů pana knížete volilo velké 

množství mladých lidí. Chtěli změnu, ale bohužel k ní nedošlo. Snad za 

pět let.  

František Vlček 

P.S. Naděje, které do populisty Zemana někteří jeho voliči vkládají, jsou 

bohužel mylné. Tento člověk na to totiž nemá charakter. 

KVĚTNOVÝ  
FOTBÁLEK 

Gratulujeme paní Pakostové k umístění 

v soutěži o nejlepší knihovnici. 

Informace a pomoc 

spotřebitelům zdarma 
Občané se mnohokrát denně ocitají v roli spotřebitelů a ne vždy se to 

obejde bez komplikací. V takových situacích je důležité znát svá práva 

i povinnosti a vědět, na koho se obrátit pro radu. Občanské sdružení 

spotřebitelů TEST nabízí bezplatně: 

• poradenství v oblasti spotřebitelského práva přes telefon 299 149 009 

(pracovní dny 9-17 hod., běžný telefonní tarif) či přes internet na 

www.dtest.cz/spotrebitelska-poradna, 

• databázi více než 5000 nebezpečných výrobků na webových 

stránkách www.nebezpecnevyrobky.cz, která je díky mobilní aplikaci 

dostupná kdekoliv, 

• vybrané vzory právních listin a podání vypracované pro konkrétní 

účel, 

• mnoho různých informací a publikací pro spotřebitele zaměřených na 

nejrůznější aspekty spotřebitelských práv (předváděcí a podomní 

prodej, nákupy přes internet, telekomunikace, cestování, potraviny 

a mnohé další), 

• samolepku „Nevhazujte reklamu“ na schránky určenou k volné 

distribuci. 
 

Mgr. Jana Fialová, Spotřebitelská poradna dTest (redakčně upravneno) 
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Dva členové trampské osady Údolí 

děsu nám slíbili, že nám ukážou, kde 

stála původní chata této osady. 

Nakonec se koncem února s námi 

vydal jenom jeden, zato ale s sebou 

vzal ženu a dcerku. Vyzbrojeni 

gumáky jsme pomalu sestupovali 

Hostišovou kolem autobusové točny 

a vychutnávali poslední zbytky 

ustupující zimy (to jsme ještě netušili, 

že nám letos chystá nečekané 

velikonoční překvapení). Ještě před 

barokním křížem jsme odbočili vlevo 

a podél domků se vydali k mostku 

u Agustýnky.  

Trampská osada Údolí děsu vznikla na 

počátku 70. let. Zakladateli byli Tonda 

„Vous“ Zapletal a Jarek „Jack“ Janík. 

V následujících letech a desetiletích 

do Děsu v určitou dobu chodil téměř 

každý kluk z Hostišové. Na každo-

ročním Vítání jara se mimo jiné 

soutěžilo ve zpěvu a hlavně ve 

vyprávění na téma Údolí děsu či 

hrůzný zážitek, to byl tzv. Děsožvást. 

Zatímco malá osadnice po vzoru 

všech dětí dováděla ve sněhu, 

vytvářela koule na sněhuláka 

a spolehlivě si zamokřila veškeré 

 

 
 

 oblečení, my jsme ještě před 

mostkem zabočili doprava a podél 

potoka se blížilI k lesu. Tam jsme také 

narazili na první stopy starého 

trampského osídlení - z dřevěných 

schodů, které vedly prudším srázem 

k potoku, zbyly už jen železné trubky, 

zaražené do země, kterými byly 

jednotlivé stupně schodů upevněny. 

Pod schody se už nacházela rovná, 

nepříliš široká mýtinka, uprostřed 

klikatě přeťatá potokem. Po pár 

krocích jsme byli skoro na místě. 

Poslední dřevěný pylon připomínal 

smělý zásah do krajiny, kdy potok byl 

na několika desítkách metrů ukryt do 

podzemí a bylo vytvořeno krásné 

prostranství, kterému vévodila osadní 

chata. Tehdy jste k ní mohli přejít 

z pravého břehu potoka bez 

problémů, dnes už vše odnesl čas či 

voda.  

„Každý pes se strachy třese, když je 

akce dole v lese“. Osadníci byli po-

věstní tím, že konzumovali „nejateční 

maso“, ale to se prý stalo snad jen 

jednou... Mnohem častěji jste si 

v Děsu mohli pochutnat na různých 

variantách guláše či pečeného masa, 

které zaživa bučelo, kvičelo, kdákalo, 

ale rozhodně neštěkalo.  

Tam, u skály, která je dosud viditelná 

na břehu levém, tam stála stará chata 

osady Údolí děsu. Byla udělána 

poctivě, jako izolace mezi vnitřními 

a vnějšími deskami bylo použito jehličí 

(po letech, kdy se stará chata bourala, 

už ho tam mnoho nezůstalo). I kamna 

tam byla, aby se dal vařit čaj či guláš. 

Podél skály vedlo nahoru směrem od 

potoka poměrně strmé schodiště 

(pořád mluvíme o levém břehu, i když 

stojíme na tom druhém) a nahoře 

bylo slavnostní ohniště, kde se 

pořádaly výroční ohně - potlachy. 

Tam se za chvíli podíváme, jen 

musíme najít místo, kde se dá přejít 

pokud možno suchou nohou potok, 

který je zde zařezán nejméně metr 

a půl do terénu. Osadník, který nám 

vše ukazuje a vysvětluje, se ještě 

předtím vydá po proudu k místu, kde 

bývala studánka, ale vrací se s tím, že 

i studánka už patří minulosti. 

V 80. letech chata postupně zpustla, 

okenice byly vymlácené, v Děsu 

„zdechl pes“. Až v osmdesátém 

sedmém padlo rozhodnutí postavit 

novou chatu, dál od potoka. To se 

nakonec podařilo, ale slávu starých 

potlachů už definitivně odvál čas. 

Dnes se zde osadníci scházejí o Váno-

cích na Štěpána, a pak pravidelně 

pomáhají změnit čas na jaře a na 

podzim. Tato tradice se udržela 

dodnes a to navzdory výkyvům 

počasí, např. v osmdesátém osmém 

bylo na Štěpána -25°C, o jedenáct let 

později zase +14°C. 
 

Potok jsme překonali a po levém 

břehu jsme stanuli na místě staré 

chaty. Pokus prohrabat se k betono-

vému podstavci kamen skončil 

neúspěchem - jen hlína, listí, sníh. 

Vystoupali jsme ke slavnostnímu 

ohništi, po němž také nezbylo než 

okrouhlé místo v lese, na němž už 

však vyrůstalo několik náletových, 

relativně mladých stromků. Všechny 

přítomné ženy jsme při fotografování 

umístili na místo bývalého ohně (bylo 

jim zima). Jen pár kroku nás pak dělilo 

od nové osadní chaty, kterou "Děsáci" 

vystavěli tak, aby už nemuseli pod-

stupovat každoroční výplach chaty 

jarní bouřkovou vodou. To, že čas je 

relativní, nám pak nenápadně doká-

zal stařičký vlčák, který v přítomnosti 

mladé psí slečny ožil a dováděl jako 

mladík - zapomněli jsme se totiž 

zmínit o psí části naší výpravy. » 

„DĚSNÁ“ PROCHÁZKA 
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Možná až teď jsme si z útržků vyprávění a čerstvých zážitků 

dokázali poskládat tu dávnou slavnou minulost, tu 

neutuchající energii mládí, která kdysi s nezadržitelnou 

silou uskutečnila svůj romantický sen.                                      

Po staré chatě opravdu nezůstalo téměř vůbec nic. Nová 

chata stojí a čas od času se z jejího komína kouří. Naštěstí 

do Děsu chodí a chodili vždy i mladí osadníci, takže víra 

i naděje, že vítr občas přinese do vsi útržky zpěvu či hry na 

kytaru, žije. 

Dagmar a Michal Mynářovi 

 

 

 

 

 

Hostišová bude mít to, co má celý 

svět:  „Rozhlednu“. 

Ty mívají různé podoby i důvody. 

Samotné jméno Strážná dává tušit, že 

něco podobného tady již stávalo. Je 

nás ještě dost, co pamatujeme 

vysokou rozhlednu na Hřebeni. Prý 

bývala taky tam, kde je les, směr 

Mysločovice. Ty byly dřevěné, ale 

jsou i kamenné, jako Bramberk, 

Proseč, Štěpánka a taky Cvilín.  
 

 
Cvilín 

 

 

 

 

Tam je i poutní kostel, a toto místo 

před x lety navštívil i velký zájezd 

důchodců z Hostišové. Všichni 

vystoupali těch 130 schodů, jen 

dobrosrdečná Fanka nešla, protože již 

tenkrát měla slabý zrak. Možná 

někteří, jako Mirek Hořčiců a nebo 

Karel Juřenů, si ještě vzpomenou. Na 

dohled odtud je další, moderní 

rozhledna na Pradědu. Vrchol této 

stavby je nejvyšší místo v celé České 

republice.  

Tisíce mandloní, které vysázela Zora 

Olomouc pro svoje čokoládovny, je 

možno vidět z 15 metrové 

Hustopečské rozhledny. Odtud do 

Lednice není daleko, je tam zvláštní 

rozhledna - 60 metrový minaret - je 

to muslimský symbol, ale i stavba na 

truc, protože místní radní neposkytli 

pozemek na stavbu kostela. Osmani 

však zde nikdy nebyli.  

I v Bratislavě je hezký výhled z res-

taurace ve výšce 80 metrů nad 

Dunajem. Ta stojí na dvou nohách. 

V jedné je výtah, v druhé schody. A co 

v Praze na Žižkově, tam jsou spojeny 

tři tubusy do výše 216 metrů. Pozor: 

za výtah je stovka málo! Výhled je ale 

fajn. Taky je vidět Petřín, kde stojí 5x 

menší kopie Eiffelovy věže v Paříži.  

 

Eiffelova věž v Paříži se svoji výškou 

320 m má mimo restaurace i tři 

plošiny na výhled. Do té poslední, až 

na vrchol, jen výtahem. To však máte 

toto velkoměsto jako na dlani. Ale na 

jídlo je lepší si zajet do Berlína a nebo 

litevského Vilniusu. Tam jsou 

vyhlídkové restaurace, které se za 

hodinu otočí kolem své osy a máte to 

„dvě v jednom“. Kdo z vás by chtěl 

ještě výš, musí do Moskvy, kde je 

nejvyšší stavba Evropy, Ostankinská 

věž s výškou 540 metrů. Nebojte se, 

do výšky 337, kde jsme vystoupili, to 

trvalo rychlovýtahem 1 minutu. 

Z mnoha dalších již jen jednu, coby 

atrakci. Město Las Vegas v USA je 

v poušti, a tak ve dne je dost šedivé, 

ale v noci to žije. A taky místní 300 

metrů vysoká věž, kde uvnitř jsou 

obchody, a až nahoře, a to venku, 

jsou různé atrakce. Jedna mi 

neunikla. 50-ti metrový hranol, na 

kterém je v jeden okamžik vystřeleno 

16 lidí rychlostí 20 metrů za vteřinu.... 

Dolů se padá volným pádem a to se 

opakuje třikrát. Na fotce jsem viděl, 

že ta rychlost mi udělala z tváře dost 

mizerný ksicht. Tedy jednou a dost.  

Kvido Janík 
 

PS: Časem bude i Hostišovská 

rozhledna zanesena na turistických 

mapách.  

A BUDEME SVĚTOVÍ... 
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(zpívá se na melodii Půlnoční) 

 

Jedu domů zpod lesa, na Hostišovou 

trochu to klouže, padá sníh, auta 

sáňkujou, 

každý koho navštívím, mě pěkně 

přivítá 

ať je svátek či pondělí, vždycky jsme 

přáteli 

Ref.  

Naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já a pak probíráme rok. 

 

Zjara trnky pomrzly, zvláště v čísle tři, 

došlo k nové výsadbě přímo na návsi, 

také kaštan u kaple zpíval requiem, 

na ty trnky, na kaštan, včil se napijem 

 

Naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já, a pak probíráme rok: 

 

Dědina se rozróstá na jih, na západ, 

Za Kultůró aj v Kopánkách začli 

budovat 

Skopalíkovo pole jak by přejel mašinó 

Také domy na Strážné svítí novotó 

 

Krásné kvítka před domem možó 

znamenat, 

že s vama chce sósedka trochu 

špásovat, 

Posledního kohóta bóchli smyčkaři. 

bažanti só minulost, "výlov" se zdařil! 

 

Naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já, a pak probíráme rok: 

Starosta náš je děvčica 

všude voní slivovica! 

Naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já, a pak probíráme rok: 

 

Bábinky aj Hostbanda zpívajó rok 

deváté, 

 

už se těším, že letošek bude kulaté, 

Děcka už zas hasijó, spolek budí se, 

a že sótěž proběhla, řéďa kópal se. 

 

Naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já, a pak probíráme rok: 

 

V Zeku pré se každó noc vyje na 

měsíc, 

só tam statní vlčáci, pravil jeden strýc, 

ještě jednó k výsadbě v dědině, v okolí 

šíří se nám v přírodě šikmooké topoly 

 

Naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já, a pak probíráme rok: 

 

Zuzka s Danou deset let už mordují 

děti, 

aby pak mohly na scéně drama 

předváděti. 

Kožich třeba oprášit, aby nechytal 

moly, 

platí to i o tom, co | patří hastrmanovi 

 

Naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já, a pak probíráme rok: 

 

Clay-Eva si každé rok pokrok zajistí,  

Nad Trnovcem snésli se parašutisti, 

také Staník na Strážné rozhlednu 

dokončil, 

zkrátka byl to dobré rok, aby aj ten 

další byl! 
 

Naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já, a pak probíráme rok: 

Starosta náš je děvčica 

všude voní slivovica! 

Hostišová je domov náš 

kde jinde se tak dobře máááš, máááš 

Naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já, potom prubnem další mok, 

naleju já ... 

 

SWODKA 2012 
Než se vdáš.... 
 

Už nebudeš říkat já jsem, 

jak říkala jsi před časem, 

říkat budeš jsme a taky my, 

změníš i hovoru témy, 

budeš se učit s někým žít, 

rodinu svoji si tvořit 

na obraz, který v srdci chováš 

a budeš říkat, tento je náš, 

náš žitý spolu, 

řízený od jednoho stolu. 
 

Když rodina se rozmnoží v hojnosti, 

potom poznáš to opravdové štěstí, 

přijímat budeš, ale i mnoho rozdáš, 

lásku a cit, který v srdci máš. 
 

Však pamatuj si duše drahá, 

i od lásky padnout dá se do bláta, 

střízlivý pohled a vůle Tvá, 

vždy pomůže Ti, zůstat svá.... 

Karel Nedbálek 

 

VE ZKRATCE 

Obec hledá pracovníka na úklid 

a údržbu obce – plný pracovní 

úvazek. Zájemci se mohou 

přihlásit do 30. 4. 2013 na 

obecním úřadě. 

K letošní Tříkrálové sbírce přispěli 

Hostišovjáci částkou 11.621,- Kč. 

Díky koledníkům a všem dárcům! 

Swodka 2012 zazněla tradičně na 

druhém setkání u vánočního 

stromu v neděli 6. 1. 2013. 

Začátkem roku byl zrekon-

struován přívod vysokého napětí 

do obce. Tyto práce probíhají cca 

1x za 40 let. 

Máte-li problém s hlodavci, přijď-

te si na OÚ pro jed. 

Sběr papíru v ZŠ Mysločovice 

bude od 22. do 24. dubna 2013 

v čase 7.00 – 8.00 a 13.00 – 17.00. 
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Oslavy osvobození 
Zastupitelstvo se rozhodlo z důvodu malé účasti občanů 
pojmout oslavy osvobození jako pietní akt. Připojit se 
můžete 5. 5. 2013, začátek ve 14.00 hodin u památníku 
Metoděje Ponížila. 

Mše svatá 
První letošní mše v kapli bude ve čtvrtek 2. 5. 2013 v 18.00 
hodin. 

Den matek 
V neděli 12. 5. 2013 oslavíme společně Den matek, na který 
zveme nejen všechny maminky. Na sále KD začne ve 14.00 
hod. program – vystoupení dětí z MŠ, hostišovského 
divadelního souboru, Hostbandu a jako překvapení nevšední 
pěvecké vystoupení! 
Den dětí 
Pro děti se letos chystá oblíbený výlet do Galaxie Zlín. 
Termín bude ještě upřesněn. 
Koštování slivovice nebude 
Letos přerušíme tradici koštování slivovice z důvodu staveb-
ních prací, které budou probíhat na kulturním domě. 

Pochod CLAY-EVA  
Podvečer a noc z pátku 12. na sobotu 13. dubna 
bude již podesáté věnována nočnímu vzpomínko-
vému pochodu, který je veden ve stopách výsadkové 
skupiny Clay-Eva. I letos bude tento den příležitostí, 
jak si v Hostišové připomenout zmíněný výsadek 
a zkusit si ujít trasu, kterou členové paraskupiny 
museli absolvovat od svého doskoku v Hostišové až 
po navázání kontaktu na přijímací adrese v Bystřici 
pod Hostýnem. 
 

V minulém roce se pochodu zúčastnilo 101 
účastníků. Z Hostišové vyrazilo na trasu 40 osob, 
z Rackové 61. Slavnostnímu zahájení bylo jako 
obvykle přítomno mnohem více diváků. V minulém 
roce se poprvé podařilo realizovat seskok parašutistů 
Armády České republiky. Tento seskok se stal zlatým 
hřebem programu. Protože byl minulý ročník 
organizován ve spolupráci s Klubem výsadkových 
veteránů (dále KVV), byl zahájen předáním ocenění 
veteránům klubu. Na Obecním úřadu v Hostišové 
také převzala starostka obce Hostišová Marta 
Koppové pamětní medaili KVV určenou paraskupině 
Clay-Eva. 

(Převzato z tiskové zprávy) 

SBÍRKA PRO DIAKONII 
BROUMOV 
proběhne ve dnech 22. a 23 dubna 
2013 
vždy v době od 16.30 do 19.00 
hod. na sále KD Hostišová 
 

Přinést můžete: 
� letní a zimní oblečení, nepoškozenou 

obuv 
� lůžkoviny, prostěradla 
� vatové a péřové přikrývky, polštáře 

a deky 
� látky (minimálně 1m2) 
� domácí potřeby – nádobí a skleničky 
� hračky – nepoškozené a kompletní 

 


